
 
U N I V E R S I T E T E T  I  B E R G E N  
Fakultet for kunst, musikk og design 

Side 1 av 2 
 

 
 
 

  

 
Orienteringssak - Veien videre for kuratorpraksis ved 
Kunstakademiet 
 

 
Historikk 
 
Det vises til arbeidsprosess med redesign og reakkreditering av erfaringsbasert 
masterprogram i kuratorpraksis. Prosessen startet våren 2022, og har vært fulgt opp fra 
fakultetsstyret, instituttråd IRKA og programstyret jevnlig. Instituttrådet for Kunstakademiet 
vedtok i IRKA sak 52/23 siste fremdriftsplan for innspill fra instituttet til fakultetet, om revidert 
studieplan til behandling, for eventuell utlysning av studietilbud til opptak høsten 2025.  
 
Fakultetet fikk likevel ikke et revidert forslag til behandling, og det er heller ikke svart ut 
fakultetsstyrets bestillinger fra fakultetsstyresak 37/23. Det betyr at det ikke foreligger noe 
gyldig studieplan for kuratorpraksis for utlysning og studentopptak for høsten 2025. 
 
I tråd med UiBs kvalitetssystem, søkte fakultetsstyret derfor UiB om nedlegging av 
Erfaringsbasert masterprogram i kuratorpraksis, i sak 51/24 med følgende vedtak: 
 
Fakultetsstyret beslutter å søke om nedleggelse av masterprogrammet kuratorpraksis. 
Fakultetsstyret ber Kunstakademiet om å nedsette en faglig arbeidsgruppe med administrativ 
deltagelse, i et arbeid med formål om å ivareta kuratorpraksis i våre studietilbud 
 
Universitetsstyret vedtok nedleggelse av studieprogrammet i styresak 94/24. 
 
Videre prosess 
 
Dekan har tatt initiativ til møte med instituttledelsen om oppfølging av vedtaket, i dialogmøte 
den 21. november. 
 
Fakultetet har ønske om å ivareta kuratorpraksis som et fagfelt i vår portefølje. Instituttets 
fagmiljø er bedt om å utrede forslag i henhold til bestillingen i fakultetsstyresak 37/23. 
Programstyret diskuterte saken slik det fremgår av PSKA sak 12/23, der forslaget til vedtak 
var slik: 
 
Programstyret anbefaler at kuratorpraksis utvikles som ny studieretning ved 
Masterprogrammet for kunst, med muligheter for å etablere et EVU-tilbud på sikt 
 
Programstyret ble ikke ferdig med diskusjonen 12/23, og samlet seg ikke om forslaget til 
vedtak. Det ble innkalt til et ekstra møte i PSKA i etterkant av møtet, hvor det ble diskutert og 
skrevet et notat med anbefaling (vedlagt). 
 
Programstyret er tvilende til forslaget om kuratorpraksis som studieretning innenfor 
masterprogrammet i kunst er en god løsning 

  
      Dato: 11.12.24 

Arkivsaksnr: 
 

 

   

Instituttråd: Kunstakademiet 
Saksnummer: 54/24 e) 

https://www.uib.no/sites/www.uib.no/files/attachments/irksak_52_2023_tidsplan_kurator_med_vedlegg.pdf
https://ekstern.filer.uib.no/kmd/fakultetsstyret/2023/20.%20april/Sak%203723%20Oppf%C3%B8lging%20av%20kuratorpraksis.docx%20-%20redigert.pdf
https://ekstern.filer.uib.no/kmd/fakultetsstyret/2024/6.%20september/SAK%205124%20Kuratorstudiet%20%E2%80%93%20status%20og%20veien%20videre.pdf
https://ekstern.filer.uib.no/ledelse/universitetsstyret/2024/2024-11-28/S_94-24Studieportef%C3%B8lje2025.pdf
https://ekstern.filer.uib.no/kmd/fakultetsstyret/2023/20.%20april/Sak%203723%20Oppf%C3%B8lging%20av%20kuratorpraksis.docx%20-%20redigert.pdf
https://ekstern.filer.uib.no/kmd/Programstyre%20KA/PSKA%2012.09.2023%20%281%29.pdf
https://ekstern.filer.uib.no/kmd/Programstyre%20KA/PSKA%2012.09.2023%20%281%29.pdf


  

 
 
U N I V E R S I T E T E T  I  B E R G E N  
Fakultet for kunst, musikk og design 
 

 
   

2 
 

 
I samtale med instituttets leder for utdanning og programstyreleder, Chloe Lewis, ble status 
og prosess gjennomgått den 21. november 2024. Det ble foreslått en 2-stegs prosess for 
videre arbeid med saken. 
 
I første fase anbefales at instituttrådet nedsetter en arbeidsgruppe som kan fortsette 
prosessen fra PSKA 12/23 og diskusjonen som fulgte i etterkant, og svare ut fakultetsstyrets 
bestilling. Det må gjøres en analyse og beslutning både på kort sikt og lengre sikt, hvordan 
Kunstakademiet ønsker å ha fagfeltet kuratorpraksis videre i sin portefølje. 
 
 
Instituttleders orientering: 
 
Instituttleder ønsker å nedsette en arbeidsgruppe i en første fase frem til medio mars/april  
2025, med mandat som følger opp fakultetsstyrets bestilling: 
 

- oppfølging av programstyrets diskusjon i PSKA sak 12/23, og sondere ressurser og muligheter 
- foreslå en videre langsiktig prosess for å vurdere et fremtidig studietilbud i henhold til 

fakultetsstyrets tidligere bestilling (37/23) 
 
Arbeidsgruppen skal utarbeide en rapport som fremlegges for IRKA seinest i april 2025. Det 
gis en løypemelding til fakultetsstyret underveis. 
 
De faglige undervisningsressursene må nå sikre at studenter som er inne på 
kuratorprogrammet får fullført. 
 
Saken vil bli fulgt opp i IRKA på nyåret. 
 
  
 
Katrine Hjelde 
Instituttleder 
 
Vedlegg: 

1) Ppt fra samtale mellom dekanat og insituttledelse 21. november 
2) Oppsummert tidslinje for prosessen med kuratorpraksis 
3) Protokoll fra PSKA 12.09 og 18.09.23. 

 
 
 
Saksbehandler: SaBj/HSk 


